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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Kommunestyret 12.11.2024 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til:  
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no.  
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 
   

 

Sakskart  

Saker til behandling 

69/24 24/17836-1 Godkjenning av protokoll kommunestyret 15. oktober 2024 

70/24 24/07741-12 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for 
kommuneplan – 2.gangsbehandling 

71/24 24/16182-1 
Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

72/24 24/16970-1 Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av 
myndighet / fastsettelse av stemmekretser 

73/24 24/17167-1 Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 

Referatsaker 
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Interpellasjoner 

6/24 24/17842-1 Interpellasjoner til kommunestyret 12. november 2024 

 

 

Asker, 31.10.2024 
Lene W. Conradi 
ordfører 
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Møteprotokoll 
 

Kommunestyret 

Dato Tid Sted 
12.11.2024 18:00 – 20:20 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lene W. Conradi. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Ordfører Lene W. Conradi (H)  
Varaordfører Monica Vee Bratlie (H)  
Utvalgsmedlem Cecilie Lindgren (H)  
Utvalgsmedlem Håvard Vestgren (H)  
Utvalgsmedlem Vanessa V. Nystedt (H)  
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H)  
Utvalgsmedlem Thormod Rønning Kvam (H) Til stede f.o.m. sak 73/24 
Varamedlem Sigurd Dæhli (H) Til stede t.o.m. sak 72/24 
Utvalgsmedlem Lars Kristian Wear (H)  
Utvalgsmedlem Marcus Riley Nafstad (H)  
Utvalgsmedlem Line Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Heidi Merete Johansen (H)  
Utvalgsmedlem Bente Stein Mathisen (H)  
Utvalgsmedlem Cathrine Jensen (H)  
Utvalgsmedlem Kay Arne Sørensen (H)  
Varamedlem Åge Rasmussen (H) Trond Jerve (H) 
Utvalgsmedlem Julius Kvello Mellgren (H)  
Utvalgsmedlem Trond Ove Røed (H)  
Utvalgsmedlem Anniken P. Elisenberg (H)  
Utvalgsmedlem Kirsti Kierulf (H)  
Utvalgsmedlem Turid Lohne Velund (H)  
Utvalgsmedlem Waldemar R. Garntangen (H)  
Utvalgsmedlem Kent Inge Stenberg Ryen (H)  
Utvalgsmedlem Kåre Johnny Møllerhagen (H)  
Utvalgsmedlem Simen Sandelien (H)  
Utvalgsmedlem Per Modig Sletaune (H)  
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Utvalgsmedlem Kari Sofie Bjørnsen (H)  
Utvalgsmedlem Ivar Granum (A)  
Utvalgsmedlem Marianne Riis Rasmussen (A)  
Utvalgsmedlem Marie Østensen (A)  
Utvalgsmedlem Jørn Nygren (A)  
Utvalgsmedlem Ronnie M. A. G. Larsen (A)  
Utvalgsmedlem Farah Ali (A)  
Utvalgsmedlem Weronika Margol (A)  
Utvalgsmedlem Tonje Lavik Pederssen (FrP)  
Utvalgsmedlem Espen Hansen Aspås (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikke Sjølander (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikard Gaarder Knutsen (FrP)  
Utvalgsmedlem Karin Ståhl Woldseth (FrP)  
Utvalgsmedlem Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Utvalgsmedlem Tobias Waage Bremnes (V)  
Varamedlem Annemarie Abeler (V) Gro Buttingsrud (V) 
Utvalgsmedlem Christian Skrede (V)  
Utvalgsmedlem Hanne Lisa Matt (MDG)  
Utvalgsmedlem Helge Haugen (MDG)  
Utvalgsmedlem Paal Steine (MDG)  
Utvalgsmedlem Sara L. S. Vatn (MDG)  
Utvalgsmedlem Anne Høie Guettler (SV)  
Utvalgsmedlem Une Borg Kjølseth (SV)  
Utvalgsmedlem Anders Nordmo (SV)  
Utvalgsmedlem Christin Gerner-Mathisen (INP)  
Utvalgsmedlem Odd Sigurd Flock (INP)  
Utvalgsmedlem Bård-Kjetil Dahl (R)  
Utvalgsmedlem Oddvar Igland (Sp)  
Utvalgsmedlem Harald Conrad Ødemark (P)  
Utvalgsmedlem Eva Høili (KRF)  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Trond Jerve (H)   
Utvalgsmedlem Gro Buttingsrud (V)   
 

Møtet ble satt med 55 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Fra administrasjonen møtte: 

Lars Bjerke kommunedirektør  
Kai Erik Lund direktør for oppvekst 
Aud Hansen direktør for velferd 
Ragnar Sand Fuglum direktør for samfunnstjeneste 
Eli F. Aubert direktør for samfunnsutvikling 
Christer Best Gulbrandsen direktør for medborgerskap 
Randi Sandli direktør for organisasjon, styring og utvikling 
Trine Groven protokollfører 
 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

69/24 24/17836-1 Godkjenning av protokoll kommunestyret 15. oktober 
2024 

4 

70/24 24/07741-12 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for 
kommuneplan – 2.gangsbehandling 

4 

71/24 24/16182-1 Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

6 

72/24 24/16970-1 Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av 
myndighet / fastsettelse av stemmekretser 

9 

73/24 24/17167-1 Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 11 

Referatsaker 
 

6/24 24/18369-1 Referatsaker til kommunestyret 12. november 2024  

Interpellasjoner 

6/24 24/17842-1 Interpellasjoner til kommunestyret 12. november 2024  
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Saker til behandling 

69/24 Godkjenning av protokoll kommunestyret 15. oktober 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 12.11.2024 69/24 
 

Ordførers forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 15. oktober 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 15. oktober 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

70/24 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 24/24 
4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
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5 Kommunestyret 12.11.2024 70/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 153/24 

Innstilling  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram. 
  

3. Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale 
føringer» byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken».  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 
2025 (vedtatt 2015). Denne erstattes med  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» 
når den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 

• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under 
utarbeidelse) 

 

Behandling 

Elisabeth Holter- Schøyen (V) tok opp en mindre språklig endring i vedtakspunkt 3. 

Med denne endringen ble innstillingen enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram. 
  

3. Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale 
føringer» byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken» med:  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 
2025 (vedtatt 2015). Denne erstattes med:  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» 
når den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 

• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under 
utarbeidelse) 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

71/24 Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og samarbeid med 
eksterne som virkemidler i omstillings- og effektiviseringsprosesser 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 48/24 
2 Utvalg for velferd 29.10.2024 31/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 31.10.2024 36/24 
4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 37/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 154/24 
6 Kommunestyret 12.11.2024 71/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 154/24 
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Innstilling  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 

2. A. Drift av badene  

o Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses.  

B. Renovasjon  

o Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep 
rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har 
hatt. 

C.  Tekniske tjenester  

o Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses.  

D. Institusjoner/bofellesskap 

o Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. 
Herunder for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal.  

E. Samarbeid på VA-området 

o Vurdere utvidet samarbeid med andre kommuner på eksisterende og nye 
prosjekter i VA-området med sikte på å få ned investerings- og 
driftskostnader for å få ned gebyrene og øke den totale rensegraden for 
Oslofjorden. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 
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Hvis anbudskonkurranse av helse og omsorgsinstitusjoner gjennomføres, skal 
kommunen legge inn et tilbud om drift i egen regi. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 A ble vedtatt, mot 12 stemmer (A,SV,R,Steine-MDG) 

Innstillingens punkt 2 B ble vedtatt, mot 1 stemme (R). 

Innstillingens punkter 2C og 2D ble vedtatt, mot 13 stemmer 
(A,SV,R,Steine+Haugen-MDG) 

Innstillingens punkt 2E ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 siste setning ble enstemmig vedtatt. 

Dahls forslag fikk 14 stemmer (R,A,SV,MDG÷Vatn), og falt. 

Anders Nordmo (SV) fremmet følgende protokolltilførsel: 

Når kontrakter med private leverandører på ulike tjenesteområder går ut, bør 
kommunen vurdere å ta tjenester tilbake i egen regi. 

Dette fikk tilslutning fra følgende medlemmer: Kjølseth (SV), Guettler (SV), Dahl (R), 
Steine (MDG), Nygren (A), Østensen (A), Ali (A), Margol (A). 

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 

2. A. Drift av badene  

o Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses.  

B. Renovasjon  

o Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep 
rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har 
hatt. 

C.  Tekniske tjenester  
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o Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses.  

D. Institusjoner/bofellesskap 

o Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. 
Herunder for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal.  

E. Samarbeid på VA-området 

o Vurdere utvidet samarbeid med andre kommuner på eksisterende og nye 
prosjekter i VA-området med sikte på å få ned investerings- og 
driftskostnader for å få ned gebyrene og øke den totale rensegraden for 
Oslofjorden. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

72/24 Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av myndighet / 
fastsettelse av stemmekretser 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 155/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 72/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 155/24 

Innstilling  

1. Stortings- og sametingsvalget i Asker avholdes som én-dags-valg - mandag 8. 
september 2025. Det tilrettelegges ikke for mottak av valgtingsstemmer søndag 
7. september. 
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2. Kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat gis fullmakt til å ta avgjørelser/ 
fatte beslutninger som gjelder gjennomføringen av stortings- og 
sametingsvalget 2025 så lenge disse ikke har eller er av prinsipiell betydning.  
 

3. I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 14 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund / 13 Sydskogen / 15 Holmsbu - 
slås sammen med omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i 
saken. De øvrige stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 
 

 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende alternative forslag til punkt 3: 

I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 15 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund og 13 Sydskogen - slås sammen med 
omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i saken. De øvrige 
stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Dahls forslag fikk 10 stemmer (R,SV,MDG,INP), og falt. 

Innstillingens punkt 3 ble deretter vedtatt, mot 13 stemmer (A,FrP,Sp). 

Vedtak  

1. Stortings- og sametingsvalget i Asker avholdes som én-dags-valg - mandag 8. 
september 2025. Det tilrettelegges ikke for mottak av valgtingsstemmer søndag 
7. september. 

2. Kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat gis fullmakt til å ta avgjørelser/ 
fatte beslutninger som gjelder gjennomføringen av stortings- og 
sametingsvalget 2025 så lenge disse ikke har eller er av prinsipiell betydning.  
 

3. I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 14 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund / 13 Sydskogen / 15 Holmsbu - 
slås sammen med omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i 
saken. De øvrige stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 
 

 

[Lagre vedtak]  
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73/24 Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 156/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 73/24 
 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 156/24 

Innstilling  

1.  Retningslinjer for de ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer vedtas. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Retningslinjer for de ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer vedtas. 

 

[Lagre vedtak]  
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Interpellasjoner 

6/24 Interpellasjoner til kommunestyret 12. november 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 12.11.2024 6/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Legges frem uten forslag til vedtak. 

 

 

Behandling 

Une Borg Kjølseth (SV) fremmet sin interpellasjon om de foreslåtte kuttene innen 
virksomheten Psykisk helse og rus. 

Ordfører besvarte interpellasjonen. 

Ordfører foreslo at kommunestyret ikke debatterte saken. Dette fikk enstemmig 
tilslutning. 
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Referatsaker 

Saksnr. 
 

Arkivsak Tittel 

R-6/24 18369-1 Referatsaker til kommunestyret 12. november 2024 
 

 
1. Ordfører orienterte om Norges Fotballforbunds planer for mulig 

treningsanlegg på kommunens tomt på Drengsrud. 
 

2. Kommunedirektør Lars Bjerke orienterte om status i omstillingsprosessen 
(presentasjon). 
 

3. Siden forrige møte har ordfører mottatt og svart på følgende spørsmål: 
 

• Spørsmål fra Paal Steine (MDG) om flagging på FNs internasjonale 
solidaritetsdag for det palestinske folk 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17836-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll kommunestyret 15. oktober 2024 

Ordførers forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 15. oktober 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
 
Utkast til protokoll fra kommunestyret møte 15. oktober 2024 følger vedlagt. 

 

 

 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
Protokoll kommunestyret 15.10.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17836 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Kommunestyret 12.11.2024 69/24 
  

Godkjenning av protokoll  kommunestyret 15. oktober 2024 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 12.11.2024 sak 69/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Protokoll fra kommunestyrets møte 15. oktober 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07741-12 Hiwa Suleyman 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  24.10.2024 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 
Formannskapet 05.11.2024 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  
1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 

   
2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 

hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   

 
1. Sammendrag 
Forslag til planstrategi 2024-2027 med planprogram for kommuneplanen, felles for 
samfunnsdelen og arealdelen, har vært på høring og offentlig ettersyn. 
Høringsfristen for de to førstnevnte, planstrategien og planprogram var 1. september 
2024. Frist for innspill til arealdelen løper fortsatt, fristen er 1. september 2025.  

Høringssaken er behandlet av rådene og utvalgene som støtter planstrategien og 
planprogrammet, men som kommer med noen konkrete innspill. For å ivareta 
innspillene er planstrategien og planprogrammet endret.  

Kommunen har mottatt høringsuttalelser fra 29 fra ulike parter, fra lag, foreninger, 
innbyggere, næringslivsaktører, offentlige instanser og en nabokommune.   

Generelt sett uttrykker høringsuttalelsene støtte til planstrategien og planprogrammet 
med de utvalgte temaene for revisjon av kommuneplanen. I noen av høringsuttalene 
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er det konkrete innspill til planstrategien og planprogrammet. Det er i tillegg mange 
konkrete innspill til samfunnsdelen og arealdelen. Disse tas med videre til vurdering i 
utarbeidelsen av samfunnsdel og arealdel etter at planstrategi med planprogram er 
vedtatt.  

Det er gjort enkelte presiseringer og justeringer i planstrategien og planprogrammet 
som følge av høringsinnspillene. Kommunedirektørens oppsummering og vurdering 
av hvert av innspillene, samt en oversikt over utførte endringer, kommer frem av 
vedlagte dokument «Behandling av høringsuttalelser».  

Kommunedirektøren anbefaler at forslag til planstrategi vedtas og at planprogram 
fastsettes med de foreslåtte endringene. Det endelige forslaget har tittel 
«Planstrategi 2024-2027 med planprogram for revisjon av kommuneplanens 
samfunnsdel og arealdel, datert 02.10.2024» (publiseringsdato)  

 
2. Bakgrunn for saken 
Arbeidet med kommunal planstrategi og planprogram for ny kommuneplan har 
bakgrunn i formannskaps vedtak av 05.12.2023 sak 190/23, Kunnskapsgrunnlag til 
planstrategi 2023-2027.  

Formannskapet har i møte 18. juni 2024 vedtatt at forslag til planstrategi med 
planprogram legges ut på offentlig ettersyn og sendes på høring.  

Ved behandling av saken vedtok formannskapet følgende punkter:   
 

1. Asker kommunes planstrategi 2024-2027 med planprogram for revisjon av 
kommuneplanen, datert 29. mai 2024 sendes ut på høring og legges ut til 
offentlig ettersyn i henhold til plan- og bygningslovens §§ 4-1 og 11-13.   
 

2. Arbeid med revisjon av kommuneplanens samfunnsdel og kommuneplanens 
arealdel varsles igangsatt i medhold av plan- og bygningslovens § 11-12.  
  

3. Formannskapet vurderer det som viktig å legge til rette for at innbyggere i 
Asker lettere og enklere kan velge kollektivtransport til og fra jobb. 
Formannskapet ber derfor kommunedirektøren vurdere aktuelle områder der 
kommunen kan være pådriver eller utfører av aktuelle tiltak som kan bygge 
opp under dette. Et eksempel kan være innfartsparkeringer, herunder 
arealregulering, opparbeidelse og drift.   
 

4. Temaplan for digitalisering og smart bruk av teknologi revideres i perioden.   
 

5. Formannskapet ber kommunedirektøren om å sette fokus på hvordan Askers 
temaplaner samvirker og hvordan arbeidet med de ulike temaplanene kan bli 
enda mer tverrgående slik at vi utnytter synergier i temaplanene, koordinerer 
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mål, ambisjoner og tiltak bedre og øker resultatoppnåelse. Dette bes 
innarbeidet i Askers planstrategi som viktig tema.  

Formannskapets vedtakspunkter ble innarbeidet i planstrategi med planprogram 
datert 18. juni 2024, som ble sendt på høring og lagt ut til offentlig ettersyn.    

 
3. Saksopplysninger 
Planstrategi og planprogram for ny kommuneplan gjennomføres i en felles 
planprosess, i samsvar med plan- og bygningslovens § 10-1.  

Om kommunal planstrategi:  
Planstrategien setter rammer for kommunens planlegging i kommunestyreperioden. 
Asker kommune har i forrige fireårsperiode utarbeidet ny kommuneplan og vedtatt 17 
temaplaner som bygger på mål og strategier i kommuneplanens samfunnsdel. I 
planstrategien er det foreslått å revidere tre av temaplanene i kommende 
fireårsperiode. Dette er temaplan arbeidsgiverpolitikk, temaplan barnehage- og 
skolekapasitet og temaplan digitalisering og smart bruk av teknologi. 
 
Når det gjelder sistnevnte temaplan digitalisering og smart bruk av teknologi foreslår 
kommunedirektøren at denne revideres/erstattes med ny temaplan for 
tjenesteutvikling gjennom innovasjon, digitalisering og bruk av kunstig intelligens. 
Innovasjon er vesentlig for at kommunen skal være rigget for å møte utfordringene 
innenfor samfunns- og tjenesteutvikling de kommende årene. Digitalisering og smart 
bruk av teknologi gir mulighet for å løse noen av oppgavene i kommunen på nye og 
bedre måter. I tillegg er det en rekke andre virkemidler som skal bidra i kommunens 
arbeid med innovasjon. Når temaplanen digitalisering og smart bruk av teknologi nå 
skal rulleres er det derfor aktuelt å endre noe på navn og innretning på planen, slik at 
flere sider av innovasjon blir en del av planen. Kommunedirektøren vil komme tilbake 
til dette i sak om mandat for temaplanen.     
Kommunestyret skal i disse dager behandle forslag til handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer 2024 – 2035. Handlingsplanen inngår som en del av statlige plankrav i 
plansystemet til kommunen. Øvrige planer av denne typen vil fortløpende vurderes 
ettersom nye plankrav dukker opp.   

Om planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel:  
Før planarbeidet startes opp må det utarbeides et planprogram i samsvar med plan 
og bygningsloven. Gjeldende samfunnsdel har langsiktige mål og strategier som 
foreslås videreført. Ved revisjon av samfunnsdelen fokuseres på oppdatering av 
analyser for langsiktig økonomisk utvikling, langsiktig areal- og transportutvikling og 
handlingsdelen. Gjeldende arealdel er utarbeidet med utgangspunkt i arealstrategien 
fra samfunnsdelen, og ivaretar mål, strategier og ønsket arealutvikling i kommunen. 
Arealdelen bygger opp om en helhetlig bærekraftig utvikling: miljømessig, økonomisk 
og sosialt. Ved revisjon av arealdelen fokuseres på å videreutvikle enkelte temaer 
som ikke ble tilstrekkelig utdypet og avklart i forrige kommunestyreperiode.  
Høring, innspill og framdrift:  
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Planstrategi 2024-2027 med planprogram for kommuneplan har vært på høring og 
offentlig ettersyn. Høringsfristen for planstrategi med planprogram og samfunnsdelen 
var 1. september 2024. Høringsfristen for arealdelen er 1. september 2025. I 
høringsperioden ble ny nettside for kommuneplanen opprettet for å få innspill til 
planprogrammet: Ny planstrategi og revisjon av kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel | Asker kommune  

Kommunen har mottatt høringsuttalelser fra 29 ulike parter. Disse fordelte seg 
slik: 
  

• Offentlige instanser   12 
• Lag og foreninger      11 
• Næringsaktører           4 
• Innbyggere                    2 

Kommunen har også mottatt innspill som kun retter seg mot oppstart av 
samfunnsdelen og/eller arealdelen. Disse vil bli oppsummert og vurdert i det videre 
kommuneplanarbeidet, etter at planstrategi med planprogram er vedtatt. 

Høringssaken har vært behandlet i følgende råd og utvalg:  

• Ungdomsrådet, 22.08.2024  
• Eldrerådet, 22.08.2024  
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse, 22.08.2024  
• Utvalg for plan- og byggesak, 21.08.2024  
• Utvalg for oppvekst, 27.08.2024  
• Utvalg for velferd, 27.08.2024  
• Utvalg for samfunnstjenester, 29.08.2024  
• Utvalg for medborgerskap, 29.08.2024  

Utvalgene og rådene gir sin støtte til planstrategien med planprogram, men har også 
gitt noen høringsinnspill i vedtaksform. Som følge av innspillene er dokumentet 
endret.  Kommunedirektørens oppsummering og vurdering av hvert av innspillene 
kommer frem av vedlagte «Behandling av høringsuttalelser».  

Lag og foreninger har gitt innspill til planstrategien og planprogrammet basert på 
deres interesser. Det er flere natur og miljøorganisasjoner som har gitt 
høringsinnspill og disse omhandler i hovedsak grøntområder, friluftsformål og 
bevaring av naturverdier. Planprogrammet er justert noen steder som følge av 
høringsinnspillene.   

Næringsaktører har i sine høringsinnspill fokusert på arealdelen. Det har kommet 
flere konkrete arealinnspill som vil bli vurdert i det videre arbeidet med arealdelen.  

Høringsinnspill fra offentlige høringsinstanser og Oslo kommune framhever 
nasjonale forventinger og regionale føringer og anbefaler at disse blir ivaretatt ved 

https://www.asker.kommune.no/planstrategi-og-kommuneplan
https://www.asker.kommune.no/planstrategi-og-kommuneplan
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revisjon av kommuneplanen. De har kommet med mange konkrete innspill som har 
medført at planprogrammet er justert. Flere høringsparter vektlegger betydningen av 
oppdatert kunnskap, samfunnssikkerhet, regionalt samarbeid om areal og transport, 
strandsone, vannressurs, jordvern, folkehelse og friluftsliv. Disse temaene er 
allerede framhevet i planprogrammet. Flere innspill hører til kommuneplanens 
samfunnsdel og arealdel og vil bli vurdert og ivaretatt i den videre prosessen, etter at 
planstrategi med planprogram er vedtatt.   

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren setter pris på at mange lag/foreninger, innbyggere, næringsliv, 
offentlige instanser samt råd og utvalg i Asker har bidratt med innspill. Innspillene gir 
gode bidrag til planstrategien og planprogrammet og kommunedirektøren anbefaler å 
styrke dokumentet på flere områder.   

En del av innspillene har medført endring i planstrategi og planprogram. Etter 
kommunedirektørens oppfatning er en del av innspillene ikke direkte innspill til 
planstrategi og planprogram, men innspill til kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel. Kommunedirektøren anbefaler at disse innspillene oppsummeres og tas 
med videre til vurdering i utarbeidelsen av planforslag for henholdsvis samfunnsdel 
og arealdel.  

Det er utarbeidet en overordnet medvirkningsplan som er vedlagt. Denne vil bli 
videreutviklet og detaljert i det videre arbeid med samfunnsdelen og arealdelen. Den 
detaljerte medvirkningsplanen vil sørge for god informasjon og medvirkning i 
kommuneplanarbeidet. Medvirkningsplanen vil også gjøre rede for hvordan 
innbyggere, politiske organer, næringsliv, frivilligheten og andre interessenter og 
aktører skal involveres.  

Etter at planstrategi med planprogram er fastsatt vil kommunedirektøren arbeide 
videre etter følgende milepeler:   
 

• Utkast til samfunnsdel behandles politisk våren 2025  
• Revidert samfunnsdel vedtas innen desember 2025  
• Utkast til arealdel behandles politisk våren 2026   
• Revidert arealdel vedtas innen juni 2027   

 
Kommunedirektøren påpeker at dette er en realistisk framdriftsplan som har 
utgangspunkt i en enkel revisjonsprosess, hvor vi fokuserer på handlingsdelen i 
samfunnsdelen og temautdypninger i arealdelen.  

Parallelt med revisjon av kommuneplanen prioriterer planstrategien arbeid med 
større planer, blant annet kommunedelplan for sentrale Asker, et strategisk 
dokument for masseforvaltning og en mulighetsstudie for Verket på Klokkarstua. 
Disse planarbeidene skal ha egne medvirkningsprosesser som bidrar til informasjon, 
dialog og mulighet til å medvirke aktivt på ulike måter. Aktivitetene konkretiseres og 
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gjennomføres senere som egne prosesser, blant annet etter dialog med 
interessentgrupper.   

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at planstrategi vedtas og at planprogram for 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med de foreslåtte endringene. 
Det endelige forslaget har tittel «Planstrategi 2024-2027 med planprogram for 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel, datert 02.10.2024». Videre anbefaler 
kommunedirektøren at innspill som omhandler samfunnsdelen og arealdelen, tas 
med videre til vurdering i utarbeidelsen av disse to planene.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Behandling av høringsuttalelser til planstrategi med planprogram 02.10.2024 
Alle høringsuttalelser til planstrategi med planprogram i sin helhet 02.10.2024 
Medvirkningsplan for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel 
Planstrategi med planprogram 02.10.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 28/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 24.10.2024 
sak 24/24 

Behandling 

Leder Kay Arne Sørensen innledet kort til saken.  

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 37/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024 70/24 
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 153/24 

Behandling 

Avd. leder Håvard Bergsagel redegjorde for saken. 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

«Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale føringer» 
byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken».  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 2025 
(vedtatt 2015). Denne erstattes med  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» når 
den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 
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• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under utarbeidelse)» 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram. 
  

3. Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale 
føringer» byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken».  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 
2025 (vedtatt 2015). Denne erstattes med  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» 
når den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 

• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under 
utarbeidelse) 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024 70/24 
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 12.11.2024 sak 70/24 

Behandling 

Elisabeth Holter- Schøyen (V) tok opp en mindre språklig endring i vedtakspunkt 3. 

Med denne endringen ble innstillingen enstemmig vedtatt. 

Vedtak  



 

  2/2 

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram. 
  

3. Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale 
føringer» byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken» med:  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 
2025 (vedtatt 2015). Denne erstattes med:  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» 
når den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 

• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under 
utarbeidelse) 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/16182-1 Linda Vindenes 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 29.10.2024 
Utvalg for velferd 29.10.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 31.10.2024 
Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 
Formannskapet 05.11.2024 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 

 
1. Sammendrag 
Handlingsprogram 2024-27 ble vedtatt av kommunestyret 12. desember 2023, 
sak 77. Ved behandlingen av saken ble det vedtatt 13 verbalvedtak. Denne 
saken følger opp verbalvedtak nr. 11 «Omstilling og effektivisering».  
 
I vedtaket bes kommunedirektøren redegjøre for bruk av virkemidlene 
konkurranseutsetting og samarbeid med eksterne, private og frivilligheten i 
forbindelse med kommunens omstillings- og effektiviseringsarbeid. Vedtaket 
peker på fem konkrete tjenester som ønskes særlig belyst: 
 
a) Drift av badene  
b) Renovasjon  
c) Innbyggertorgene  
d) Tekniske tjenester  
e) Institusjoner/bofellesskap 
 
Denne saken gir en redegjørelse for status for bruk av virkemidlene med særlig fokus 
på de fem tjenestene som er fremhevet i verbalvedtaket.  
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Kommunedirektørens anbefaling 
Nye og innovative verktøy for tjenesteutvikling og samarbeidsformer utforskes 
kontinuerlig. Tjenesteutvikling og -effektivisering vil ha stort fokus i tiden fremover 
med sikte på å løse samfunnsflokene og kommunens økonomiske situasjon.         
 
Kommunedirektøren legger ikke frem forslag om konkurranseutsetting av nye 
tjenester i denne saken. Slike grep vil kreve nærmere utredninger både med hensyn 
til organisatoriske, juridiske og økonomiske konsekvenser. Tjenester som er 
kontraktsstyrte, omfattes ikke av innsparings- og effektiviseringstiltak. Eventuelle 
fremtidige utredninger om anbudskonkurranse bør følgelig vurderes i nær 
sammenheng med det øvrige omstillings- og effektiviseringsarbeidet.   
 
 
2. Saksopplysninger 
2.1  Sentrale begreper 
 
Konkurranseutsetting av offentlige tjenester innebærer at et offentlig organ legger 
drift av tjenester ut på anbud slik at private leverandører kan konkurrere om å tilby 
tjenestene. Til forskjell fra privatisering, vil kommunen fortsatt være ansvarlig for 
innholdet i og finansieringen av konkurranseutsatte tjenester.  
 
Benchmarking og/eller målestokkonkurranse er metoder for å sammenligne tjenester 
mot «beste praksis» i bransjen eller mot sammenlignbare leverandører. 
Sammenligning kan skje eksternt mellom ulike kommuner eller mellom kommune og 
privat aktører. To enheter i samme organisasjon kan også sammenlignes, for 
eksempel nøkkeltall fra driften av to sykehjem.  

Uavhengig av metode, må det utarbeides standardiserte parametere som grunnlag 
for å vurdere effektiviseringspotensialer og kvalitet i tjenestene. Asker kommune er 
en del av ASSS-nettverket (Aggregerte styringsdata for samarbeidende 
storkommuner) som bidrar til læring og utvikling i partnerskap mellom kommunene og 
KS. Nettverket utvikler sammenlignbare styringsdata til bruk ved utvikling av 
tjenestetilbudet og utveksler erfaringer om «beste praksis» innenfor ulike 
tjenesteområder.  

Fritt brukervalg innebærer at brukerne fritt kan velge mellom kommunal og privat 
tjenesteleverandør. De private leverandørene følges opp gjennom kontraktsstyring.  
 
Konkurranseeksponering benyttes som en samlebetegnelse for 
konkurranseutsetting, benchmarking/målestokkonkurranse og fritt brukervalg. 
 
Tjenesteleverandørkontrakter er kontrakter mellom en offentlig oppdragsgiver og en 
privat eller ideell leverandør som spesifiserer hvilke tjenester som skal leveres, samt 
betingelsene for leveransen. 
 
2.2 Gjeldende regelverk og overordnede føringer 
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Lovverket gir rammer for konkurranseutsetting av offentlige tjenester, benchmarking 
og etablering av fritt brukervalg. Vedlagte rapport «Aktuelt regelverk» (vedlegg 1) har 
kommentarer og lenker til de aktuelle lovene.  
 
Det er fra ulike regjeringer utarbeidet en rekke offentlige utredninger knyttet til 
konkurranseutsetting av tjenester og fritt brukervalg. Vedlagte rapport (vedlegg 2) gir 
oversikt og lenker til de mest sentrale utredningene og veiledere i senere tid.  
 
Regjeringen Støre oppnevnte Avkommersialiseringsutvalget i 2022 med sikte på å 
utrede mulig utfasing av kommersiell drift i skattefinansierte velferdstjenester. 
Utvalget leverte delrapporten NOU 2024:1 Definisjon og registrering av ideelle 
velferdsaktører i januar 2024, og hovedrapporten NOU 2024:17 Kommersielle og 
ideelle aktørers rolle i fellesskapets velferdstjenester i august 2024. 
 
NOU 2024:17 har forslag til nye tiltak innenfor områdene barnevern, barnehager, 
skole, asylmottak, arbeidsmarkedstiltak, spesialisthelsetjenesten og eldreomsorg.  

Utredningen sammenfatter de ti forslagene slik (se side 364): 

o Bedre ivaretakelse av personer i særlig sårbare situasjoner 
o Styrke offentlig og ideell drift 
o Konkrete verktøy for innsyn og kontroll 
o Bedre statistikk og mer kunnskap 

2.3  Bakgrunn og status for organisering av tjenester i Asker 

Asker kommune kan i stor grad velge mellom ulike styringsmodeller for å løse 
samfunnsoppdrag og -oppgaver. De viktigste er linje-, eier- og kontraktsstyring. 
Utviklingen de siste årene går likevel i retning av mer prosjekt-, program-, portefølje- 
og samstyring med sikte på å løse samfunnsutfordringer. Tjenester som innbefatter 
offentligrettslig myndighetsutøvelse omfattes av linjestyring i basistjenestene.  

De tidligere kommunene Asker, Røyken og Hurum hadde ulike tilnærminger til 
konkurranseutsetting av virksomheter og tjenester bl.a. innenfor områdene 
helse og omsorg og kommunaltekniske tjenester. Kommunene hadde også ulik 
profil for bruk av aksjeselskap, kommunale foretak (KF) og stiftelser.  
 
Någjeldende organisering av de kommunale tjenestene i nye Asker kommune 
ble vedtatt av fellesnemnda 23.2.2018, sak 13. Fellesnemnda sitt vedtak la opp 
til en gradvis harmonisering av tjenestene og innebar at flere 
konkurranseutsatte tjenester, samt etablerte aksjeselskaper, KF og stiftelser ble 
tilbakeført til basisorganisasjonen. 

I saken fra 2018 ble de tre tidligere kommunene enige om ni vurderingskriterier for 
videre organisering av tjenestene i Asker kommune: 

1. Demokratisk styring og kontroll 
2. Samfunnsutvikling/beredskap  
3. Helhetlig tjenesteproduksjon og samhandling 
4. Økonomi og ressursoptimalisering 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2024-1/id3023595/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2024-1/id3023595/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2024-17/id3051552/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/nou-2024-17/id3051552/
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5. Kvalitet på øvrig tjenesteproduksjon 
6. Kompetanse, innovasjon, digitalisering og miljø 
7. Ansattes rettigheter  
8. Transaksjonskostnader 
9. Styrings-, risiko-, og kostnadskontroll 

Utvikling av Asker kommune sine tjenester skjer med utgangspunkt i vedtatte 
strategiske planer og påfølgende rapportering. Mål- og resultatstyring med tydelige 
mål og prioriteringer er avgjørende for å sikre bærekraftige tjenester. 
 
God ledelse og helhetlig virksomhetsstyring skal sikre effektiv drift av tjenestene. 
Strategisk styring og systematisk forbedringsarbeid skjer i basisorganisasjonen der 
det tverrsektorielle samarbeidet også inngår. Tjenesteutvikling og innovasjon kan ha 
sitt grunnlag i basisorganisasjonen, men prosessene og gevinstene vil ofte bli til 
gjennom prosjekt-, portefølje- eller samstyring med eksterne aktører. 

a) Drift av badene 

Badene i Asker driftes pr. i dag i egenregi. Kommunestyret behandlet sak om 
fremtidig organisering av de kommunale badene i møte 14.6.2022, sak 54. Det ble 
truffet vedtak om at badene skulle organiseres i basisorganisasjonen. Askerbadet KF 
ble vedtatt oppløst i samme sak.  

Partiene Høyre FrP, Venstre og KrF fremmet to verbalforslag i forbindelse med 
kommunestyrets behandling av HP 2024-26 13.12.2022, sak 114:  

o Verbalvedtak nr. 7: «Kommunedirektøren bes om å igangsette en utredning 
om fordeling og drift av vannflater, stupetårn, halltid og andre ressurser samt 
priser og prissatser». 
 

o Verbalvedtak nr. 8: «Kommunedirektøren bes om å gå i dialog med Asker 
svømmeklubb og svømmegruppa i ROS om en mulig samarbeidsavtale om 
skolesvømming, basert på tidligere vedtatte kriterier. Eventuell fremforhandlet 
avtale søkes lagt fram for politisk behandling innen utgangen av 2. kvartal 
2023». 

Kommunedirektøren har i formannskapets møte 20.6.2023, sak 122, gitt en foreløpig 
orientering om status for videre vurdering av forslagene. Formannskapet traff 
følgende vedtak i saken:  

1. Kommunedirektørens redegjørelse tas til orientering.  

2. Det iverksettes en erfaringsgjennomgang for tildelt bassengtid for ulike 
bruksformål. Aktuelle brukergrupper inviteres til medvirkning. Når forslaget om 
bassengfordeling foreligger, presenteres den for Utvalg for medborgerskap.  

3. Priser og prisstruktur for kommunens svømmehaller vurderes og ses i 
sammenheng med arbeidet for gebyrer og brukerbetalinger for 2024. 
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Utvalg for medborgerskap traff følgende vedtak 2.11.2023, sak 39 om prisstruktur for 
svømmehallene: 

«Kommunedirektøren bes om å gå i dialog med Asker svømmeklubb og 
svømmegruppa i ROS om en mulig samarbeidsavtale om skolesvømming, 
basert på tidligere vedtatte kriterier. Eventuell fremforhandlet avtale søkes lagt 
fram for politisk behandling innen utgangen av 2. kvartal 2023». 

I kommunestyrets møte 30.1.2024, sak 2/24 «Program for omstilling og 
effektivisering og prisstruktur i svømmehallene», ble det truffet slikt vedtak (pkt. 5): 

«Kommunedirektøren bes legge frem en sak som beskriver en prøveordning 
med trinnvis opptrapping av frivillig drift av vannflater i Holmen svømmehall 
med evaluering før hver opptrapping gjennomføres.» 

Kommunedirektøren vil fremlegge ny sak 1. kvartal 2025 som utreder videre 
organisering av Holmen svømmehall, herunder bruk av private/eksterne leverandører 
til driften. Ved bruk av anbudskonkurranse vil frivillige eller ideelle aktører ikke kunne 
gis prioritet foran andre interessenter. Dersom det blir vedtatt organisatoriske 
endringer knyttet til Holmen svømmehall, må det legges frem en ny sak som vurderer 
inngåelse av tjenesteleverandørkontrakt og aktuelle betingelser for ny leverandør. 

b) Renovasjon og andre tekniske tjenester  

I forbindelse med kommunestyrets behandling av HP for 2021-24, ble 
kommunedirektøren bedt om å fremlegge en utredning som viste organiseringen av 
teknisk drift og renovasjon. Verbalvedtaket ble besvart i Utvalg for samfunnstjenester 
20.1.2022, sak 10/22 ved fremleggelse av rapporten «Organisering og nøkkeltall for 
kommunaltekniske tjenester i Asker kommune». Utvalget tok rapporten til orientering.  

Vedlagt følger en tilsvarende rapport (vedlegg 3) med oversikt over 
konkurranseeksponerte tekniske tjenester med oppdaterte nøkkeltall og resultater fra 
benchmarking.  

Rapporten viser at de fleste tjenestene innenfor Samfunnstjenester er 
konkurranseeksponert. Totalt 88 % av tjenesteområdet sitt samlede budsjett benyttes 
også til kjøp av eksterne tjenester, enten gjennom leveranser fra interkommunale 
selskaper eller private leverandører.  

Renovasjonstjenesten i Asker kommune utføres i privat regi på bakgrunn av 
anbudskonkurranse og inngåtte tjenesteleverandørkontrakter. Erfaringene med de 
private leverandørene har ifølge rapporten vært varierende. Tilbydere med lave 
pristilbud har i enkelte tilfeller ikke hatt nødvendig økonomisk grunnlag til å drifte 
tjenesten gjennom hele kontraktsperioden. Dette har bl.a. resultert i konkurser som 
har påvirket tjenestetilbudet negativt. 

I forbindelse med etableringen av nye Asker kommune, var det behov for å 
harmonisere renovasjonsordningene i de tre tidligere kommunene. Målsetningen var 
å overføre «beste praksis» fra de ulike løsningene i kommunene og inkorporere disse 
i en ny renovasjonsordning. Den nye ordningen trådte i kraft 1.9.2023, og vil i større 
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grad enn tidligere bidra til å nå vedtatte mål om en mer effektiv 
kildesortering/gjenvinning.  

Asker kommunes renovasjonsgebyrer sammenlignes med andre kommuner ved bruk 
av ASSS-samarbeidet. Styringsdataene er basert på innrapporterte tall til Statistisk 
Sentralbyrå (SSB) fra kommuner av tilsvarende størrelse som Asker, se nøkkeltall i 
vedlagte rapport side 7, 8 og 16. I tillegg til ASSS, deltar kommunen i Avfall Norges 
Benchmarking (RBA). 

De to gjenvinningsstasjonene, Yggeset og Follestad driftes i basisorganisasjonen. 
Gjenvinningstjenestene blir hovedsakelig finansiert gjennom abonnementsgebyrer.  

Om lag 50 % av renholdstjenestene blir anskaffet gjennom anbudskonkurranse, 
mens det øvrige gjennomføres i egenregi. Dette gir en god mulighet for 
benchmarking, se resultater i vedlagte rapport side 21-24.  

For praktisk bistand i hjemmet kan brukerne velge å motta bistand fra tre private 
tjenesteleverandører og kommunale tjenester. Ordningen er kontraktstyrt. 
Flesteparten av brukerne velger kommunen som tjenesteleverandør. Erfaringer fra 
praktisk bistand har vist at de private aktørene egner seg best for brukere som ikke 
har sammensatte behov. Ved sammensatte tilstander vil det være 
samordningsbehov med andre kommunale tjenester og hensiktsmessig at disse 
brukerne følges opp i egenregi.     

Virksomheten Vann og vannmiljø har ansvaret for Asker kommunes vann- og 
avløpsanlegg. Tjenester som egner seg for anbudskonkurranse og kontraktsstyring 
er konkurranseeksponert, bl.a. vannmålerutskifting og lekkasjegraving. En del av 
driftsoppgavene løses med egne ansatte, mens ca. 75 % av budsjettmidlene går til 
kjøp av eksterne tjenester. Egne ansatte brukes i hovedsakelig til beredskap, 
overvåking og tilsyn.  

På tilsvarende måte bruker virksomheten Prosjekt og Utbygging egne ansatte til 
bestiller- og styringsfunksjoner, mens tjenestene kjøpes og utøves av private.   

c)  Innbyggertorgene 

I 2018 vedtok fellesnemda å etablere syv innbyggertorg i nye Asker (sak 66/18). 
Overordnet målsetting var blant annet at innbyggertorgene skulle bidra til å forsterke 
kommunens rolle som tilrettelegger, koordinator og samskaper. Innbyggertorgene 
skulle også være en arena for samskaping og deltakelse gjennom frivillighet, 
partnerskap og medborgerskap.  

Det er nå etablert åtte innbyggertorg. Asker kommune sin rolle er i hovedsak å 
tilrettelegge for at private og frivillige skal fylle møteplassene med helsefremmende 
aktiviteter og arrangementer. Det arbeides kontinuerlig med å oppfylle visjonen om at 
innhold og aktivitet på innbyggertorgene skal skapes sammen med de frivillige 
aktørene i nærmiljøene. Samarbeidet bidrar til nye nettverk, aktiviteter og 
arrangementer som fremmer samfunnsengasjement og sosial inkludering. På denne 
måten benyttes lokale ressurser og kompetanse til samfunnsutvikling.   
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Størsteparten av aktivitetene i innbyggertorgene er ikke-kommunale aktiviteter. En 
mindre del er aktiviteter tilrettelagt i regi av kommunen eller kommunale møter for å 
koordinere og planlegge aktiviteter. Innbyggertorgene fungerer på denne bakgrunn 
som arena for lokalsamfunnene, næringsliv og de private/frivillige aktørene.  

Eksempel på konkurranseutsetting av tjenester på innbyggertorg 

I tillegg til å være arenaer for samskaping, yter innbyggertorgene nærtjenester som 
lokale NAV-kontor, bibliotek, kulturskole og kafé. Asker kommune og NAV Asker har 
inngått samarbeid om utlysning av anbud og tjenesteleverandørkontrakt for 
kafédriften ved to innbyggertorg. Tiltaket skal bidra til økt inkludering og kvalifisering 
av arbeidssøkere.  

Hver av de to kaféene kan ta imot ti deltakere pr. år og gi økt kompetanse innen 
matfag, språk og arbeidsliv. Opplæringen ivaretar kompetansemål fra læreplan i 
restaurant og matfag VG1 med sikte på at deltakerne skal komme ut i ordinært 
arbeid. Kostnadene ved driften fordeles mellom Asker kommune og NAV, og 
kommunen sin andel dekkes av midler fra Inkluderings- og mangfoldsdirektoratet. 
Samarbeidet er innovativt, og det første av sitt slag mellom disse to offentlige 
aktørene. Modellen vil bli evaluert etter ett års drift.  

d) Institusjoner og bofellesskap 

Konkurranseutsetting av Risenga bo- og omsorgssenter med 104 langtidsplasser ble 
besluttet i kommunestyret i gamle Asker kommune 19.6.97, jf. sak 96/73. 

I en prinsippsak for kommunestyret i gamle Asker 28.9.2010, sak 79, ble det vedtatt å 
konkurranseutsette omsorgsboliger på Vestre Nes. Kommunen tok samtidig de 
konkurranseutsatte hjemmebaserte tjenestene i Nesbru sone tilbake i 
basisorganisasjonen. I sak 19.11.2013, sak 83, vedtok kommunestyret ny utlysing for 
driften av Risenga bo- og omsorgssenter. Nesbru sykehjem som var under 
planlegging, ble vedtatt driftet i kommunal regi.  

Ved etablering av nye Asker ble de fleste helsetjenestene, unntatt Risenga bo- og 
omsorgssenter og Vestre Nes omsorgsboliger, lagt i basisorganisasjonen, jf. vedtak 
fra fellesnemnda 23.2.2018, sak 13.   

De to tabellene nedenfor viser nåværende plasser på bo- og omsorgssentre og 
omsorgsboligplasser fordelt på kommunale og private (kontraktsstyrte) plasser. Asker 
kommune har 18 % private plasser på bo- og omsorgssentre. Gjennomsnittet for 
kommuner i Norge er 7,7 % private plasser ifølge Statistisk Sentralbyrå (SSB).  

Tabellene viser ikke dagsenterplasser som f.eks. Åstad Gård som har åtte plasser for 
yngre personer med demens og drives i privat regi. I tillegg drifter Asker Kirkelige 
Fellesråd den nye Elveplassen med ti hybler og to nødsenger for personer med 
utfordringer knyttet til rus/psykiatri. 
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 Kommunalt Privat Totalt 

Antall 510 112 622 
Prosent 82 18 100 

Tabell som viser plasser på bo- og omsorgssentre i Asker fordelt på kommunale og private 
(kontraktstyrte) plasser 

 
 Kommunalt Privat Totalt 

Somatikk/demens 164 16 180 
Pers. neds.funksj.evne 235 0 235 

Prosent 96 4 415 
Tabell som viser omsorgsboligplasser i Asker fordelt på kommunale og private (kontraktstyrte) plasser 

Tjenestekontrakten for Risenga bo- og omsorgssenter utløp 1.4.2024 og kontrakt om 
drift av 16 plasser Vestre Nes omsorgsboliger utløper i 2025. Med sikte på å oppnå 
stordriftsfordeler og fleksibilitet i bemanningssituasjonen for ny leverandør, ble det 
innhentet et samlet anbud på drift av Risenga bo- og omsorgssenter og Vestre Nes 
omsorgsboliger.   

Følgende tjenester ble utlyst:  

o 104 somatiske langtidsplasser  
o 19 dagaktivitetsplasser for eldre  
o 7 trygghetsplasser for eldre  
o 16 omsorgsboligplasser for eldre  

Utlysningen resulterte i tilbud fra to aktører, en kommersiell og en ideell. Etter 
forhandlinger fikk stiftelsen Kirkens Bymisjon tilbud om tjenesteleverandørkontrakt 
som omfatter samtlige utlyste plasser.  

Brukerstyrt Personlig Assistanse (BPA) 

Asker kommune har inngått kontrakt om tjenestekonsesjon for BPA med fire private 
leverandører i tillegg til den kommunale BPA-tjenesten:  

o AssisterMeg 
o Humana omsorg og assistanse 
o Uloba BPA 
o Stendi Assistanse BPA 

Dette innebærer at brukerne har fritt brukervalg innenfor BPA-ordningen frem til 
konsesjonens utløp i 2027. Kommunen har fortsatt ansvar for å følge opp kvaliteten 
på tjenestene som ytes av de private aktørene. 

 
3. Andre styringsverktøy og samarbeidsformer 
Asker kommune har over tid gjennomført strategisk organisasjons- og 
tjenesteutvikling og iverksatt konkrete tiltak som skal bidra til økt service, effektivt, 
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produktivitet, kostnadsbesparelser og god tjenestekvalitet. Kommunen anvender 
ulike verktøy og metoder for å oppnå en god ressursutnyttelse og ønskede resultater.  
 
Dette er blant annet:  
 

o KOSTRA-analyser og ASSS-samarbeid («beste praksis») 
o Kunnskapsutveksling og systematisk benchmarking  
o Organisasjons- og lederutvikling 
o Tjenesteutvikling og tjenestedesign 
o Samskaping, samspill og partnerskap modeller 
o LEAN og verdistrømsanalyser 
o Digitalisering og bruk av kunstig intelligens 
o Bruk av selskaper for kommersielle formål og utvikling av bestemte tjenester  
o Innovative anskaffelser, bl.a. nye kontraktsformer i samarbeid med private, 

ideelle og andre offentlige aktører  
o Konkurranseeksponering ved konkurranseutsetting, benchmarking og fritt 

brukervalg 
 
a) Særlig om eierskap i selskaper (eierstyring) 
 
Asker kommune yter i hovedsak kommunale tjenester i egen regi, underlagt de 
folkevalgtes kontroll og styring. Oppgaveløsningen kan også organiseres i 
aksjeselskap eller interkommunale selskap. Slik eierstyring anvendes hovedsakelig 
innenfor tjenesteområder som driver økonomisk virksomhet i konkurranse med 
private aktører.  

Asker kommune har følgende heleide aksjeselskaper: 

o Hurum Energi AS  
o Jobbhuset AS  
o Askerhalvøya Eiendom AS  
o Røyken Eiendom AS  
o Asker Produkt AS   
o Sentrumsgården Slemmestad AS  

Kommunen er i tillegg deleier i ytterligere ni selskaper og i fire interkommunale 
samarbeid (IKS). Interkommunalt avløpsrenseanlegg for Drammen, Lier og Asker er 
et nyetablert samarbeidsselskap. Se Asker kommunes nettsider om eierstyring for 
oversikt over eierskap i ulike selskaper og interkommunale samarbeidsordninger. 
 
Asker kommune har et strategisk og langsiktig perspektiv med sine eierskap, og det 
er vedtatt tydelige mål med eierskapet til hvert enkelt selskap. Selskapene er sentrale 
aktører for å løse kommunens oppgaver på en effektiv måte og bidrar til å oppnå 
vedtatte mål og strategier. Forventninger til avkastning, utbytte, resultater, 
samfunnsansvar og bærekraftig utvikling skal være sentrale deler av dialogen med 
selskapene. Når oppgaveløsningen er organisert i selskap, har kommunen indirekte 
styringsmidler til rådighet. Eierskapsforvaltning innebærer organisering av styre og 
ledelse, utøvelse av eierskap i selskapenes eierorganer, vedtakelse av strategier, 
rapportering, styreinstrukser, vedtekter osv.    

https://www.asker.kommune.no/om-asker-kommune/styring-og-verdier/foretak-og-selskaper/
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For enkelte tjenesteområder, bl.a. innenfor oppvekstsektoren, er det etablert et privat 
marked. De fleste barnehagene i Asker er private (ca. 2/3), og det er ca. 750 
folkeregistrerte elever som går på privat skole. 
 
b) Driftsavtaler og innkjøp av tjenester fra eksterne 
 
Skjemaet nedenfor viser at Asker kommune i stor grad kjøper tjenester fra 
eksterne/private aktører. Tjenester som kommunen ikke yter internt, må kjøpes i 
markedet. Innkjøp av eksterne tjenester er et viktig verktøy blant annet ved periodisk 
merarbeid (sesongvariasjoner) og for ulike former for spesialkompetanse som er 
vanskelig for kommunen å rekruttere.  
 

 
 
I tillegg til kjøp av private tjenester, investerer kommunen i formålsbygg og teknisk 
infrastruktur for ca. 1,5 milliarder kroner over investeringsbudsjettet. 
 
c) Andre samarbeidsformer 
 
Asker kommune har et omfattende samarbeid med andre kommuner innenfor ulike 
områder, herunder blant annet:  

  
o Interkommunalt politisk råd Asker og Bærum 
o Barnevernvakten i Asker og Bærum 
o Krisesenteret i Asker, Bærum og Lier 
o Legevakten i Asker og Bærum 
o Interkommunalt utvalg for akutt forurensning  
o Vannområde Indre Oslofjord  
o Vannområde Drammensfjorden  

Det inngås også en rekke samarbeidsavtaler med private og frivillige 
organisasjoner, bl.a. NakuHel, Asker Kirkelige Fellesråd, Asker Idrettsråd, Asker 
kulturråd, Den Norske Turistforening (DNT), private frivillighetssentre, Asker 
Velforbund, Seniornett og Museum i Akershus (MiA).  
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Et eksempel på samarbeid om sosialt entreprenørskap er Sisters in Business 
(SiB). Kommunen er også engasjert i kommunale oppgavefellesskap f.eks. 
gjennom prosjektene Skogsborg og PostenPiloten. 
 
d) Tilskuddsordninger 

Asker kommune har en rekke målrettede tilskuddsordninger med sikte på å 
utvikle gode lokalsamfunn. Det ytes til sammen ca. 108 millioner kroner pr. år i 
tilskudd til frivillige og ideelle organisasjoner.    

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Denne saken redegjør for konkurranseeksponering av virksomheter og tjenester i 
Asker kommune. Saken presenterer også de mest sentrale samarbeidsordningene 
som kommunen på ulike måter er involvert i. Oversikten er ikke uttømmende.  
Asker kommune bygger på FNs bærekraftsmål hvorav mål nr. 17 «Samarbeid for å 
nå målene». Samarbeid som overordnet målsetning, utgjør grunnlaget for kommunes 
strategiske planer, måle- og styringssystemet og budsjettarbeid. Kommunen sine 
virksomheter jobber kontinuerlig med dialog og samskaping med private aktører og 
frivillige organisasjoner for å løse felles samfunnsutfordringer. 

Asker kommune er en dynamisk organisasjon som tar i bruk hensiktsmessige 
styringsformer på alle nivåer i samfunns- og tjenesteutviklingen. Kommunen har i 
større grad enn tidligere innført bestiller- og utførermodeller innenfor en rekke 
tjenester. Gjennom markedsmakt og bestillerkompetanse har kommunen aktivt 
benyttet anskaffelser som et verktøy for å oppnå mål og påvirke Askersamfunnet i en 
mer bærekraftig retning. Dette innebærer å stille krav i anskaffelser som bidrar til 
utvikling av bærekraftig næringsliv, innovative miljøløsninger og sosial bærekraft.  

Bestiller- og utførermodeller tilrettelegger også for å konkurranseeksponere tjenester 
bl.a. gjennom bruk av fritt brukervalg og benchmarking. Det praktiseres systematisk 
benchmarking av kommunens tjenester, både i forhold til private leverandører og 
med drift i andre kommuner. Nøkkeltall fra KOSTRA og ASSS-samarbeidet gir nyttig 
benchmarking med andre sammenlignbare kommuner og viktige læringseffekter.   

Konkurranseeksponering er ett av flere strategiske virkemidler for tjenesteutvikling. 
Deler av kommunen sine virksomheter og tjenester er satt ut til eksterne gjennom 
anbudskonkurranse, i størst grad innenfor Velferd og Samfunnstjenester. Tjenestene 
er differensiert fra øvrige tjenester slik at de kan følges opp på en forsvarlig måte 
gjennom kontraktstyring.   

Som vist i vedlegg 2 er det utarbeidet en rekke offentlige utredninger som synliggjør 
fordeler og ulemper med konkurranseeksponering. Disse utredningene gir viktige 
momenter i avveiningene om konkurranseeksponering er et aktuelt styringsverktøy i 
ulike sammenhenger. Fellesnemnda sine ni vedtatte kriterier fra 2018 har fortsatt 
relevans, og bør etter kommunedirektørens vurdering anvendes dersom det foreslås 
nye konkurranseutsatte virksomheter eller tjenester. 
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Privat drift av helse- og omsorgstjenester innebærer et viktig kommunalt ansvar for å 
følge opp at leverandøren yter forsvarlige tjenester. Demografiutfordringen stiller 
også krav om at utøvelse av slike tjenester skjer på «beste effektive omsorgsnivå» i 
innsatstrappen i samsvar med BEON-prinsippet. Tildeling av plasser hos private 
tjenesteleverandører forutsettes å følge det samme prinsippet, og dette ivaretas i 
hovedsak gjennom kommunens vedtak om tildeling av plasser. 

I NOU 2024:17 fremheves særlig problemstillinger med å eksponere tjenester rettet 
mot sårbare og utsatte grupper. Ifølge utvalget, har disse gruppene ikke alltid de 
samme forutsetningene til å foreta valg av tjenesteleverandører. Asker kommune har 
også erfaring med at det er vanskeligere for eksterne tjenesteleverandører å følge 
opp brukere med sammensatte behov. Tilsvarende gjelder for tjenester som 
forutsetter nært samarbeid med øvrige virksomheter i kommunen, blant annet 
tjenester som er kritiske for innbyggernes liv og helse og inngår i kommunen sine 
beredskapssystemer.   

 
5. Konklusjon 
Eventuell konkurranseeksponering av nye virksomheter eller tjenester vurderes 
gjennom egne politiske saker. Dette virkemidlet bør vurderes opp mot andre 
styringsverktøy som kommunen har til rådighet. 
  
Konkurranseutsatte tjenester omfattes ikke av innsparings- og effektiviseringstiltak, 
og bør vurderes i nær sammenheng med det øvrige omstillings- og 
effektiviseringsarbeidet. Et kostnadseffektivt privat tilbud forutsetter at tjenester som 
lyses ut på anbud inngår i et velfungerende marked. Eventuell konkurranseutsetting 
bør omfatte nye virksomheter eller tjenester med sikte på å unngå 
virksomhetsoverdragelse av kommunalt ansatte.    

Asker kommune står overfor fremtidige rekrutteringsutfordringer, særlig innenfor 
helse- og oppvekstsektoren. Mangelen på personell vil nødvendiggjøre stor grad av 
fleksibilitet i bemanningen. I denne situasjonen bør kontraktsforpliktelser med private 
leverandører ikke være av et slikt omfang at medfører tap av stordriftsfordeler og 
bemanningsfleksibilitet. Praktisering av innsatstrappen forutsetter fleksibilitet som gir 
synergier og effektiv tjenesteutvikling. Det bør også legges vekt på lønns-, pensjons- 
og arbeidsvilkår for de ansatte i fremtidige tjenestekontrakter. Kommunen som 
ansvarlig for å yte lovpålagte tjenester ikke risikerer at private leverandører får 
vansker med å rekruttere og beholde kritisk arbeidskraft.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Vedlegg: 

Vedlegg 1 Aktuelt regelverk konkurranseeksponering 
Vedlegg 2 Aktuelle offentlige utredninger og veiledninger 
Vedlegg 3 Rapport Samfunnstjenester 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/16182 Linda Vindenes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 48/24 
2 Utvalg for velferd 29.10.2024 31/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 31.10.2024 36/24 
4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 37/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 154/24 
6 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 29.10.2024 sak 31/24 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren (H) innledet kort til saken. 

Rådgiver Linda Vindenes orienterte og svarte på spørsmål. 

Karin S. Woldseth (FrP) fremmet følgende alternative forslag: 

Saken sendes tilbake, og utvalget ber kommunedirektøren følge opp verbalforslaget 
videre og utrede i tråd med den politiske intensjonen. Saken bør belyse følgende på 
de aktuelle områdene: 

a) Drift av badene:  
Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses.  

b) Renovasjon:  
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Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også 
grep rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser 
brukerbetaling har hatt. 

d)      Tekniske tjenester: 
Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses. 

e)       Institusjoner/bofellesskap: 
      Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle  
      Til å overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. 
      Herunder for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

Woldseths (FrP) ble satt opp mot innstillingen og falt med 1 stemme (Woldseth, FrP) 

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/16182 Linda Vindenes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 48/24 
2 Utvalg for velferd 29.10.2024 31/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 31.10.2024 36/24 
4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 37/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 154/24 
6 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 29.10.2024 sak 48/24 

Behandling 

Rådgiver Linda Vindenes innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

 

Rikke Sjølander (Frp) fremmet følgende alternative forslag:  

Saken sendes tilbake, og utvalget ber kommunedirektøren følge opp verbalforslaget 
videre og utrede i tråd med den politiske intensjonen. Saken bør belyse følgende på 
de aktuelle områdene: 

a) Drift av badene  

- Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. Herunder om 
for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi gevinster. Deler av drift 
eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal belyses.  

b) Renovasjon  
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- Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep rundt 
fallende gjennvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har hatt. 

d) Tekniske tjenester  

- Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder som 
fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal også belyses. 

e) Institusjoner/bofellesskap 

- Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å overta 
driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. Herunder for eksempel 
driften av det nye sykehjemmet i Heggedal. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

 

Sjølanders forslag ble satt opp mot kommunedirektørens innstilling. Sjølanders 
forslag fikk 1 stemme (Frp) og falt.   

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 
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Arivsak Saksbehandler 
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Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 48/24 
2 Utvalg for velferd 29.10.2024 31/24 
3 Utvalg for samfunnstjenester 31.10.2024 36/24 
4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 37/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 154/24 
6 Kommunestyret 12.11.2024 71/24 
  

Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 31.10.2024 sak 36/24 

Behandling 

Rådgiver Linde Vindenes og direktør Ragnar Sand Fuglum innledet til saken og 
svarte ut spørsmål.  

 

Espen Hansen Aspås (FrP) fremmet følgende alternative forslag:  

Saken sendes tilbake, og utvalget ber kommunedirektøren følge opp verbalforslaget 
videre og utrede i tråd med den politiske intensjonen. Saken bør belyse følgende på 
de aktuelle områdene: 

a) Drift av badene  

- Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. Herunder om 
for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi gevinster. Deler av drift 
eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal belyses.  

b) Renovasjon  
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- Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep rundt 
fallende gjennvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har hatt. 

d) Tekniske tjenester  

- Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder som 
fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal også belyses. 

e) Institusjoner/bofellesskap 

- Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å overta 
driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. Herunder for eksempel 
driften av det nye sykehjemmet i Heggedal. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

 

Hansen Aspås (FrP) sitt forslag ble satt opp mot kommunedirektørens innstilling. 
Hansen Aspås sitt forslag fikk 1 stemme (FrP) og falt. 

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 
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Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 31.10.2024 sak 37/24 

Behandling 

Rådgiver Linda Vindenes orienterte om saken og svarte på spørsmål. 

Alf Andreassen (FrP) fremmet følgende forslag: 

Rådgiver Linda Vindenes orienterte om saken og svarte på spørsmål. 

Alf Andreassen (FrP) fremmet følgende alternative forslag: 

Saken sendes tilbake, og utvalget ber kommunedirektøren følge opp verbalforslaget 
videre og utrede i tråd med den politiske intensjonen.  

Saken bør belyse følgende på de aktuelle områdene: 

a) Drift av badene 
Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses. 



 

  2/2 

b) Renovasjon 
Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep 
rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har 
hatt. 

d) Tekniske tjenester 
Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses. 

e) Institusjoner/bofellesskap 
Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. Herunder 
for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

Innstillingen ble vedtatt mot 1 stemme (Andreassen, Frp) 

Andreassens (Frp) forslag fikk 1 stemme og falt (Andreassen, Frp) 

 

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 
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Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 154/24 

Behandling 

Kommunedirektøren redegjorde for saken (presentasjon). 

Rikard Gaarder (FrP) fremmet følgende forslag til nytt punkt 2, på vegne av 
Frp,H,V,KrF: 

A. Drift av badene  

o Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. Herunder 
om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi gevinster. Deler av 
drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal belyses.  

B. Renovasjon  

o Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep rundt 
fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har hatt. 

C.  Tekniske tjenester  
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o Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder som 
fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal også 
belyses.  

D. Institusjoner/bofellesskap 

o Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. Herunder for 
eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal.  

E. Samarbeid på VA-området 

o Vurdere utvidet samarbeid med andre kommuner på eksisterende og nye 
prosjekter i VA-området med sikte på å få ned investerings- og driftskostnader for 
å få ned gebyrene og øke den totale rensegraden for Oslofjorden. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Knudsens forslag, punktene A,C og D, ble vedtatt mot 3 stemmer (A,SV). 

Knudsens forslag, punktene B og E, ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 

2. A. Drift av badene  

o Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses.  

B. Renovasjon  

o Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep 
rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har 
hatt. 

C.  Tekniske tjenester  
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o Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses.  

D. Institusjoner/bofellesskap 

o Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. 
Herunder for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal.  

E. Samarbeid på VA-området 

o Vurdere utvidet samarbeid med andre kommuner på eksisterende og nye 
prosjekter i VA-området med sikte på å få ned investerings- og 
driftskostnader for å få ned gebyrene og øke den totale rensegraden for 
Oslofjorden. 

Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 
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Svar på verbalvedtak - Bruk av konkurranseutsetting og 
samarbeid med eksterne som virkemidler i omstillings- og 
effektiviseringsprosesser 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 12.11.2024 sak 71/24 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

Hvis anbudskonkurranse av helse og omsorgsinstitusjoner gjennomføres, skal 
kommunen legge inn et tilbud om drift i egen regi. 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 A ble vedtatt, mot 12 stemmer (A,SV,R,Steine-MDG) 

Innstillingens punkt 2 B ble vedtatt, mot 1 stemme (R). 

Innstillingens punkter 2C og 2D ble vedtatt, mot 13 stemmer 
(A,SV,R,Steine+Haugen-MDG) 

Innstillingens punkt 2E ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 siste setning ble enstemmig vedtatt. 
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Dahls forslag fikk 14 stemmer (R,A,SV,MDG÷Vatn), og falt. 

Anders Nordmo (SV) fremmet følgende protokolltilførsel: 

Når kontrakter med private leverandører på ulike tjenesteområder går ut, bør 
kommunen vurdere å ta tjenester tilbake i egen regi. 

Dette fikk tilslutning fra følgende medlemmer: Kjølseth (SV), Guettler (SV), Dahl (R), 
Steine (MDG), Nygren (A), Østensen (A), Ali (A), Margol (A). 

Vedtak  

1. Kommunedirektøren sin redegjørelse tas til orientering. 

2. A. Drift av badene  

o Alternative driftsformer og ulike konsekvenser av disse skal belyses. 
Herunder om for eksempel kommunale aksjeselskap eller foretak kan gi 
gevinster. Deler av drift eller tiltak som kan tenkes konkurranseutsatt skal 
belyses.  

B. Renovasjon  

o Tilbud, omfang og pris på ulike tilbydere skal vurderes. Herunder også grep 
rundt fallende gjenvinningsgrad og hvilke konsekvenser brukerbetaling har 
hatt. 

C.  Tekniske tjenester  

o Alternativ driftsform av tjenestene Asker drift leverer, og om det er områder 
som fortsatt kan utsettes for konkurranse. Alternativer for kjøretøypark skal 
også belyses.  

D. Institusjoner/bofellesskap 

o Vurdering av konkurranseutsetting og muligheten for private eller ideelle til å 
overta driften av kommunale aktuelle helse og omsorgsinstitusjoner. 
Herunder for eksempel driften av det nye sykehjemmet i Heggedal.  

E. Samarbeid på VA-området 

o Vurdere utvidet samarbeid med andre kommuner på eksisterende og nye 
prosjekter i VA-området med sikte på å få ned investerings- og 
driftskostnader for å få ned gebyrene og øke den totale rensegraden for 
Oslofjorden. 
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Saken om innbyggertorgene ansees kvittert ut gjennom kommunedirektørens 
tilleggsinnstilling til handlingsprogrammet for 2025. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/16970-1 Rolf Inge Brakstad 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 05.11.2024 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av myndighet / 
fastsettelse av stemmekretser 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Stortings- og sametingsvalget i Asker avholdes som én-dags-valg - mandag 8. 

september 2025. Det tilrettelegges ikke for mottak av valgtingsstemmer søndag 
7. september. 

2. Kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat gis fullmakt til å ta avgjørelser/ 
fatte beslutninger som gjelder gjennomføringen av stortings- og 
sametingsvalget 2025 så lenge disse ikke har eller er av prinsipiell betydning.  
 

3. I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 14 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund / 13 Sydskogen / 15 Holmsbu - 
slås sammen med omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i 
saken. De øvrige 14 stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 

 

1. Sammendrag 
Denne saken tar for seg 3 forhold som kommunestyret må ta stilling til. Antall valg-
dager og delegering av myndighet er kjente temaer. Hva gjelder å beslutte antall 
stemmekretser - så er dette en bestilling fra kommunestyret etter behandling av 
evalueringssaken høsten 2023 - kfr sak 63/23 Valg2023 - oppsummering og 
evaluering, pkt 2 i vedtaket «Kommunedirektøren bes om å utrede en mulig endring 
av antall stemmekretser/valglokaler forut for stortingsvalget i 2025».  
Kommunedirektøren foreslår å opprettholde tradisjonen/praksisen med å tilrettelegge 
for én-dags-valg.  
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Alt det som kan delegeres fra kommunestyret til valgstyret er allerede delegert (kfr 
sak 62/24 - behandlet av kommunestyret 15. oktober 2024). Denne saken gjelder 
videre delegering av myndighet til kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat.  
 
Det å beslutte antall stemmekretser er gjennom nevnte sak (62/24) i utgangspunktet 
allerede delegert til valgstyret. Kommunedirektøren er allikevel av den oppfatning at 
det i denne prosessen  vil det være riktig å legge saken frem for kommunestyret i og 
med at det var kommunestyret som høsten 2023 ba om en bestilling ift dette temaet.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Høsten 2025 skal det avvikles stortings- og sametingsvalg i Norge. Deler av det 
administrative arbeidet har allerede startet - og det er et omfattende arbeid som skal 
planlegges og gjennomføres før selve valgdagen i september. Med ny valglov og 
forskrift er det ekstra viktig å komme tidlig i gang. Noen forhold må videre avklares 
før valgbudsjett vedtas - dette gjelder blant annet antall valgdager og antall stemme-
kretser.  
 
2.1 Én-dags-valg eller to-dagers-valg 
 
Kommunestyret bes om å ta stilling til om valget skal gjennomføres som én-dags-
valg eller to-dagers-valg.  
 
Valgloven § 9-1 (1) har følgende ordlyd: «Stortingsvalg skal holdes i alle kommuner 
på den samme mandagen i september måned i det siste året av hver 
stortingsperiode». I statsråd 3. mai 2024 ble valgdagen for stortings- og 
sametingsvalget fastsatt til mandag 8. september.  

Sameloven § 2-3 tredje ledd slår fast at valg til Sametinget skal holdes på samme 
dag som stortingsvalget (ved mer enn 30 innført i samemanntallet). 

Iht valgloven § 9-1 (4) kan kommunestyret selv vedta at det på ett eller flere steder i 
kommunen også skal holdes valg søndagen før den offisielle valgdagen. Vedtak om 
valg på søndag vedtas med alminnelig flertall i kommunestyret.  

I nye Asker er det nå en godt etablert praksis for at kommunen kun benytter den 
offisielle valgdagen.  

To-dagers-valg er ressurskrevende både organisatorisk/personalmessig/økonomisk.  

Hvorvidt man ønsker valg over to dager er en politisk avgjørelse - men kommune-
direktøren vil ikke anbefale det.  
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Kostnaden ved å gjennomføre valg over to dager vil ikke stå i forhold til hvor mange 
velgere som forventes å benytte tilbudet. Videre vil det ikke være budsjettmessig 
dekning for å tilrettelegge for et to-dagers-valg.  

I spørsmålet om utvidelse av stemmetilbudet ved å innføre stemmegivning på 
søndagen legges det til grunn at målet er økt valgdeltakelse.  

Forskning viser imidlertid at det ikke er holdepunkter for å konkludere med at tiltaket 
gir ønsket effekt. Det vises til valglovutvalgets utredning NOU 2020:6 Frie og 
hemmelige valg der dette er oppsummert på følgende måte (side 44 pkt. 3.4.2):  

«Hvor enkelt det er å stemme, kan ha betydning for valgdeltakelse. Bergh og 
Haugsgjerd konkluderer imidlertid med at vi «trolig i Norge har kommet så langt i 
retning av å gjøre stemmegivning tilgjengelig at det er lite mer å hente». Forfatterne 
viser til at forskere som analyserte effekten av todagersvalg i Norge med data fra 
lokalvalget i 2011, ikke fant noen effekt på valgdeltakelsen på kommunalt nivå. 
Tilsvarende ledet ikke forsøket med internettstemming i Norge i 2011 og 2013 til 
høyere valgdeltakelse på tross av at forsøket gjorde det svært enkelt å stemme.  

Selv om det ikke har vært effekter av å gjøre det enklere å stemme i disse tilfellene, 
kan det tenkes at det ville hatt en negativ effekt på valgdeltakelsen å gjøre det 
vanskeligere å stemme enn i dag. En studie av deltakelse ved sametingsvalg i Norge 
fant støtte for dette.  

Når den norske valgordningen sammenliknes med ordningene de andre nordiske 
landene har, ser det heller ikke ut til at det er en direkte sammenheng mellom lengde 
på forhånds-stemmeperioden og valgdeltakelse. Både Danmark og Sverige har en 
vesentlig kortere periode for forhåndsstemming enn Norge. I Danmark kan en velger 
normalt forhåndsstemme de siste tre ukene før valgdagen. I Sverige startet 
forhåndsstemmeperioden ved valget i 2018 22. august og varte fram til valgdagen 9. 
september. Begge land har likevel høyere valg-deltakelse enn i Norge.» 

Når spørsmålet om antall valgdager skal avgjøres - må kommunestyret se tilbudet til 
velgerne i en helhetlig sammenheng. Trenden nasjonalt - så vel som lokalt (godt 
dokumentert i Asker) - er at stadig flere velgere forhåndsstemmer.  

Stortings- og sametingsvalget vil i 2025 bli planlagt med et godt og tilgjengelig 
forhåndsstemmetilbud. På valgdagen kan velgerne videre stemme i et hvilket som 
helst av kommunens nå foreslåtte 14 stemmekretser.  

Både Bærum og Drammen har allerede besluttet én-dags-valg.  

Dersom kommunestyret vedtar åpne valglokaler på søndagen før valgdagen - vil 
kommunedirektøren komme tilbake med en egen sak som foreslår rammene for et 
slikt tilbud og beskriver de økonomiske konsekvensene av dette. 
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Under i Tab01 så fremgår det klart hvordan velgerne i Asker har endret sitt 
stemmemønster: 
 

 
I 2013 (stortingsvalg) ble 71,7 % av stemmene tatt imot på valgdagen - 8 år senere ble i underkant av 
38 % av stemmene mottatt på valgdagen.  
 
Erfaringen viser også at andelen som forhåndsstemmer er en del høyere ved 
stortingsvalg enn ved lokalvalg - dette gjelder både nasjonalt og spesielt i Asker som 
ligger godt over den nasjonale oppmøteprosenten.  

2.2 Delegering av myndighet 

Kommunene er ansvarlige for forberedelse og gjennomføring av valg. 
Kommunestyret har oppnevnt formannskapet til både valgstyre og samevalgstyre 
(fremgår av Reglement for Formannskapet pkt 5 - «Formannskapets medlemmer 
utgjør kommunens valgstyre og samevalgstyre, jf. valgloven § 4-5 og forskrift om 
valg til Sametinget § 17(1)». 

Sedler Andel% Sedler Andel% Sedler Andel% Samlet Andel%
FH 11 6 536 22,8 1 348 14,5 717 15,6 8 638 20,2
VT 11 22 160 77,2 7 931 85,5 3 866 84,4 34 120 79,8
Total 11 28 696 100 9 279 100 4 583 100 42 758 100
FH 13 10 662 32,3 2 172 18,8 1289 24,2 14 123 28,3
VT 13 22 388 67,7 9 369 81,2 4 040 75,8 35 797 71,7
Total 13 33 050 100 11 541 100 5 329 100 49 920 100
FH 15 7 654 26,7 1 253 13,3 1 123 25,4 10 070 23,6
VT 15 21 055 73,3 8 179 86,7 3 296 74,6 32 690 76,4
Total 15 28 709 100 9 432 100 4 419 100 42 760 100
FH 17 14 280 41,3 3 327 27,3 2 039 37,3 19 715 37,6
VT 17 20 297 58,7 8 847 72,7 3 428 62,7 32 703 62,4
Total 17 34 577 100 12 174 100 5 467 100 52 418 100
FH 19 11 635 35,4 3 688 33,1 1812 35,6 17 135 34,9
VT 19 21 235 64,6 7 485 66,9 3269 64,4 31 989 65,1
Total 19 32 870 100 11 173 100 5081 100 49 124 100
FH 21 22 414 63,92 6 175 56,4 3 555 62,09 32 144 62,13
VT 21 12 652 36,08 4 773 43,6 2 171 37,91 19 596 37,87
Total 21 35 066 100 10 948 100 5 726 100 51 740 100
FH 23 18 740 55,73 6 175 56,4 2798 56,31 27 713 55,93
VT 23 14 889 44,27 4 773 43,6 2171 43,69 21 833 44,07
Total 23 33 629 100 10 948 100 4 969 100 49 546 100

Asker
Tab01

gml Asker gml Røyken gml Hurum
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Kommunestyret skal avgjøre om det skal være to-dagers-valg, jf. valgloven § 9-1 (4) 
(kfr pkt 2.1. over). Det er også kommunestyret som avgjør hvordan kommunen skal 
deles inn i stemmekretser i henhold til valgloven § 9-2. Denne myndigheten kan 
delegeres til valgstyret - hvilket er gjort her i Asker - se imidlertid pkt 1, siste avsnitt. 
 
Kommunedirektøren kan gis vedtaksmyndighet som ligger til valgstyret etter loven. 
Kommunelovens bestemmelser om delegering av myndighet til administrasjonen 
kommer da til anvendelse, jf. kommuneloven § 13-1 sjette ledd: «Et folkevalgt organ 
kan gi kommunedirektøren myndighet til å treffe vedtak i saker som ikke har 
prinsipiell betydning, hvis ikke kommunestyret eller fylkestinget selv har bestemt noe 
annet.»   

Kommunedirektøren gis da myndighet til å utføre praktiske oppgaver og ta 
avgjørelser av ikke-prinsipiell betydning både før, under og etter valget.  

Kommunedirektøren kan delegere myndighet videre til den eller de personer som har 
det praktiske ansvaret for ulike funksjoner i forbindelse med gjennomføringen av 
valget.  

Slik valget er organisert i Asker - med politisk sekretariat som utførende aktør - vil 
naturlig alle praktiske oppgaver organiseres og bli ivaretatt der.   

Valgloven og valgforskriften setter noen begrensninger for hva valgstyret kan 
delegere. Formuleringen «valgstyret selv» brukes enkelte steder i valgloven.                       

I spørsmål/saker som skal avgjøres av valgstyret - vil kommunedirektøren legge 
disse frem for valgstyret i tråd med tidligere praksis. Under vises det til 
spørsmål/saker som skal avgjøres av valgstyret. 

 Valgstyret selv skal fastsette åpningstider og steder for forhåndsstemmegivning     
(§ 7-1 (1) og §7-2 (2)) og stemmegivningen på valgtinget (§ 9-1 (5) og § 9-3 (2)).   

 Ifølge valgloven § 9-4 kan valgstyret selv velge om kommunen skal bruke et 
elektronisk manntall eller et papirmanntall på valgdagen. Valgstyret skal orientere 
Valgdirektoratet om hvilket manntall kommunen skal bruke, senest 31. mai i 
valgåret. 

 Ifølge valgloven § 10-5 bestemmer valgstyret selv hvor stemmesedlene skal 
telles opp, og ifølge § 10-11 (12) om andre opptelling skal gjennomføres 
maskinelt eller manuelt.   

 Valgstyret kan selv, i særlige tilfeller, vedta bruk av stemmeseddelkonvolutt ved 
forhåndsstemming, jf. valgloven § 7-5 (4).   

 Valgstyret skal iht. valgloven § 10-15 (2) føre protokoll over forberedelsene og 
gjennomføringen av valget i kommunen.   
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Øvrige oppgaver og avgjørelser - som ikke er av prinsipiell betydning - kan 
delegeres.  

Mange av de praktiske oppgavene som er lagt til valgstyret - blir i praksis ivaretatt 
administrativt - typisk å ivareta alle kunngjøringer / orienteringer til Valgdirektoriatet / 
mld til Kartverket / klargjøre beslutningsgrunnlaget for godkjenning av valget / 
klargjøre protokoller / ta stilling til kurante henvendelser fra velger om for eksempel 
manntall osv. 

Prinsipielle saker krever alltid vedtak i valgstyret og kan ikke delegeres til andre. 
Dette er eksempler på noen saker som er prinsipielle og hvor valgstyret må fatte 
vedtak (ikke en uttømmende liste): 
 
 vedta stemmekretser, stemmesteder og åpningstider 
 godkjenne listeforslag 
 godkjenne tilbakekalling av listeforslag 
 behandle forkastelser av stemmegivninger og stemmesedler 
 godkjenne valgoppgjøret 
 behandle klager ved valget  

Saker som er av rent praktisk art - vil altså sjelden være av prinsipiell betydning. 
Prøving og godkjenning av kurante forhåndsstemmegivninger er ikke av prinsipiell 
betydning - og kan også delegeres.  
 
Delegeringsvedtaket må leses med den begrensning at den som har fått delegert 
myndighet har plikt til å gå tilbake til valgstyret hvis en enkeltsak innenfor en generell 
fullmakt må anses å ha prinsipiell betydning. 
 
2.3 Antall stemmekretser 
 
Kommunestyret vedtok enstemmig høsten 2023 at kommunedirektøren skulle gjøre 
en ny vurdering av antall stemmekretser og fremme en sak om en mulig reduksjon 
av antall stemmekretser forut for stortingsvalget 2025.  
 
Denne bestillingen hadde sin forankring i at det ved lokalvalget i 2023 ble erfart og 
konstatert at velgeradferden fra særlig 2021 vedvarte - dvs stor benyttelse av 
forhåndsstemmetilbudet. I forbindelse med behandlingen i januar 2023 - ble det 
utrykt et politisk ønske om å få dette bekreftet før en reduksjon av stemmekretsene 
eventuelt på nytt ble vurdert.  
 
Det er nå gjort en ny grundig vurdering - og kommunedirektøren har falt ned på at det 
forut for stortingsvalget 2025 - vil det både være fornuftig og nødvendig å endre antall 
stemmekreter fra 17 til 14.  
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Til grunn for vurderingen og denne anbefalingen - ligger i stor grad den omfattende 
utredningen og gjennomgangen som ble for foretatt forut for lokalvalget i 2023. Det 
vises her til sak 03/23, «Valg2023 - godkjenning av stemmekretser - valglokaler og 
åpningstider» behandlet av kommunestyret 31. januar 2023 (kfr vedlegg 01). I 
vedlegg 02 til nevnte sak var det lagt med en kartskisse som viser hvordan 
stemmekretsene var tenkt endret.  
 
Oppsummert legges samme tilnærming/forslag til grunn - hvilket innebærer at: 
 
 hele stemmekrets 15 Holmsbu inngår i stemmekrets14 Klokkarstua 

 stemmekrets 12 Frydenlund foreslås delt slik at en liten del nord i stemmekretsen 
knyttes mot stemmekrets 11 Slemmestad - resten knyttes mot stemmekrets 17 
Sætre 

 i stemmekrets 13 Sydskogen forslås det å knytte en liten del mot stemmekrets 06 
Hovedgården - resten mot stemmekrets 11 Slemmestad   

 
Det henvises derfor til denne utredningen (vedlegg 01) og kartskissen (vedlegg 02) - 
og det foreslås at både utredningen og kartskissen legges til grunn for det videre 
arbeidet med de endelige endringene og tilpasningene i stemmekretsoppsettet.  

Noe av tallmaterialet i utredningen vil endres marginalt (antall velgere og %-
beregninger) - hvilket har sammenheng med at antall manntallsførte er lavere ved 
stortingsvalg (færre med stemmerett) - noe som oppveies av at valgdeltagelsen er 
markant høyre.  
 
Se ellers tabellen under som viser velgeradferden i de 3 aktuelle stemmekretsene 
ved de 2 siste valgene: 
 2021 stortingsvalg 2023 lokalvalg 
Stemte på forhånd 2 331 1 865 
Stemte på valgting 1  766 1 777 
Stemte ikke 1 062 2 374 
Antall med stemmerett 5 159 6 016 

 
Det fremgår videre av kommunedirektørens forslag til tilleggsinnstillingen til 
Handlingsprogram og budsjett for 2025-2028 med nye omstillingstiltak (presentert for 
formannskapet den 22. oktober 2024) - at en reduksjon av valgbudsjettet med 
MNOK 0,5 er forutsatt av en reduksjon av de nevnte stemmekretsene - slik at antall 
stemme-kretser dermed reduseres fra 17 til 14.  

Samme tema (antall stemmekretser) har blitt tidligere behandlet:  
 10/02-2015 I VLG i gamle Asker - endring fra 15 til 8 kretser  
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 2016 - fra 3 til 5 stemmekretser forut for stortingsvalget (Hurum)  
 15/12-2016 / KST i gamle Røyken (sak16/1739) - endring fra 8 til 5 kretser 
 16/11-2018 / Nye Asker valgstyret (sak 02/18) - Valg2019 - godkjenning av valg-

kretser og valglokaler (sammenslåing av Filtvet og Tofte til en stemmekrets)  
 10/11-2020 I KST (91/20) - Valg2021- endring av antall valgkretser  
 02/02-2021 I VLG (02/21) - Valg2021- godkjenning av stemmekretser - valglokaler 

og åpningstider  
 15/11-2022 / KST ( /22) - Valg2023 – antall stemmekretser 
 31/01-2023 / KST (03/23) - Valg2023- godkjenning av stemmekretser - valglokaler 

og åpningstider (forslag om reduksjon fra 17 til 14 stemmekretser) 
 14/11-2023 / KST (64/23) - Valg2023 - oppsummering og evaluering (bestilling av 

ny gjennomgang om stemmekretsreduksjon) 
 
Bærum kommune har allerede besluttet å redusere antall stemmekretser fra 18 til 17. 
Trondhjem kommune har redusert antall stemmekretser fra 41 til 17 stemmekretser. 
Drammen har redusert antall stemmekretser fra 17 til 13.  Felles tilnærming er at det 
er uhensiktsmessig å ha for mange stemmekretser (særlig de små) - marginal risiko 
for redusert valgdeltagelse -  samt at de fleste har behov for å redusere sine kostander 
knyttet til valggjennomføringen. 
 
Valgstyret vil senere få seg forelagt en egen sak - hvor det vedtas et endelig oppsett 
av stemmekretsene (ny nummerering) - hvilke valglokaler som er tenkt brukt (pr nå 
ingen planer når det gjelder å ikke bruke de samme lokalene som i 2023) - samt 
åpningstider for disse på valgdagen. .  
 
 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren mener at det er nødvendig både å redusere antall stemmekretser 
og kun tilrettelegge for én-dags-valg - dette for å effektivisere bruken av tilgjengelige 
ressurser - særlig knyttet til økonomi - men også i forhold til bruk av personell og utstyr. 
På grunn av den helt spesielle økonomiske situasjonen kommunen nå står ovenfor - 
er det anbefalt å redusere kommunens kostander ved gjennomføring av valg.  
 
Kommunedirektøren er videre av den oppfatning at det fullt mulig å gjøre dette uten at 
dette går på bekostning av å tilrettelegge for et forsvarlig og kvalitativt godt valg som 
også velgerne vil være komfortable med. Én-dags-valg er velgerne allerede godt vant 
med - og en reduksjon av 3 stemmekretser vil berøre relativt få velgere.  

Det er videre grunn til å påpeke at endringer i stemmekretsene vil ha svært liten eller 
ingen betydning for den samlede valgoppslutningen eller muligheten for å kunne delta 
i demokratiske prosesser. Det er et faktum at velgerne i Asker er svært komfortable 
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med å stemme på forhånd - stor oppslutning både i 2021 og 2023 (og tilsvarende 
markante nedgang ift oppmøte på valgdagen) bekrefter dette i stor grad.  

Kommunedirektøren mener til tross for en mulig justering av antall stemmekretser 
(reduksjon) - så vil fortsatt være god tilgjengelighet til valg i Asker. Gjennom god 
informasjon, opplæring, planlegging og beredskap vil velgere i Asker fortsatt være 
sikret god tilgjengelighet til valg. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Sak 003-23 - KST - 31. januar 2023 
Oversikt stemmekretser 1-14 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/16970 Rolf Inge Brakstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 155/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 72/24 
  

Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av myndighet / 
fastsettelse av stemmekretser 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 155/24 

Behandling 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Ordfører foreslo å fjerne «14» i siste setning. 
Med denne endringen ble innstillingens  punkt 3 vedtatt, mot 4 stemmer (A,FrP). 

Innstilling  

1. Stortings- og sametingsvalget i Asker avholdes som én-dags-valg - mandag 8. 
september 2025. Det tilrettelegges ikke for mottak av valgtingsstemmer søndag 
7. september. 

2. Kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat gis fullmakt til å ta avgjørelser/ 
fatte beslutninger som gjelder gjennomføringen av stortings- og 
sametingsvalget 2025 så lenge disse ikke har eller er av prinsipiell betydning.  
 

3. I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 14 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund / 13 Sydskogen / 15 Holmsbu - 
slås sammen med omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i 
saken. De øvrige stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/16970 Rolf Inge Brakstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 155/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 72/24 
  

Valg2025 - valg over 1 eller 2 dager / delegering av myndighet / 
fastsettelse av stemmekretser 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 12.11.2024 sak 72/24 

Behandling 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende alternative forslag til punkt 3: 

I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 15 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund og 13 Sydskogen - slås sammen med 
omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i saken. De øvrige 
stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 

Innstillingens punkter 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 

Dahls forslag fikk 10 stemmer (R,SV,MDG,INP), og falt. 

Innstillingens punkt 3 ble deretter vedtatt, mot 13 stemmer (A,FrP,Sp). 

Vedtak  

1. Stortings- og sametingsvalget i Asker avholdes som én-dags-valg - mandag 8. 
september 2025. Det tilrettelegges ikke for mottak av valgtingsstemmer søndag 
7. september. 

2. Kommunedirektøren/leder av politisk sekretariat gis fullmakt til å ta avgjørelser/ 
fatte beslutninger som gjelder gjennomføringen av stortings- og 
sametingsvalget 2025 så lenge disse ikke har eller er av prinsipiell betydning.  
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3. I Asker kommune skal stemming på valgdagen foregå i 14 stemmekretser. De 
nåværende stemmekretsene - 12 Frydenlund / 13 Sydskogen / 15 Holmsbu - 
slås sammen med omkringliggende stemmekretser slik det er redegjort for i 
saken. De øvrige stemmekretsene fra lokalvalget i 2023 gjenbrukes. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17167-1 Alexandra Desiree 

Bjørne-Larsen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 05.11.2024 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1.  Retningslinjer for de ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer vedtas. 

 
1. Sammendrag 
Kommuneloven § 13-4 oppstiller en møte- og talerett for ansatte i kommunen i 
folkevalgte organer når disse behandler saker som gjelder forholdet mellom de 
ansatte og kommunen som arbeidsgiver. Bestemmelsen lyder som følger: 

«§ 13-4 Møterett for ansattes representanter i folkevalgte organer 

Representanter for de ansatte i kommunen eller fylkeskommunen har 
møte- og talerett i folkevalgte organer når de behandler saker som 
gjelder forholdet mellom de ansatte og kommunen og fylkeskommunen 
som arbeidsgiver. Hvis de ansatte er representert i styret for et 
kommunalt eller fylkeskommunalt foretak etter kapittel 9, gjelder ikke 
bestemmelsen her. 

Representanter for de ansatte har ikke rett til å delta i behandlingen av 
saker som gjelder arbeidsgivers forberedelser av forhandlinger med 
arbeidstakere, arbeidskonflikter, rettstvister med 
arbeidstakerorganisasjoner eller oppsigelse av tariffavtaler. 

Representanter for de ansatte har ikke møterett i kontrollutvalg eller i 
organer som behandler klagesaker etter forvaltningsloven § 28 andre 
ledd. Representanter for de ansatte i revisjonen har likevel møte- og 
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talerett i kontrollutvalget når utvalget behandler saker som gjelder 
forholdet mellom kommunen eller fylkeskommunen som arbeidsgiver, og 
de ansatte i revisjonen. 

Kommunestyret eller fylkestinget fastsetter selv nærmere retningslinjer 
for de ansattes møterett.» 

Etter henvendelse og ønske fra de hovedtillitsvalgte har møte- og taleretten 
etter kommuneloven § 13-4 blitt drøftet, og partene blitt enige om å utarbeide 
retningslinjer for bruk av møte- og taleretten i Asker kommune.  
 
Kommunedirektøren er positiv til at de tillitsvalgte inviteres inn til å bruke sin 
møte- og talerett i folkevalgte organer når disse behandler saker som gjelder 
forholdet mellom de ansatte og kommunen som arbeidsgiver.  
 
Vedlagte rutiner er utarbeidet basert på undersøkelser av hvordan møte- og 
taleretten er organisert i andre større kommuner, samt drøftinger og innspill fra 
de tillitsvalgte.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Bakgrunnen for saken er henvendelse og ønske fra de tillitsvalgte å bruke sin 
møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 i folkevalgte organer når disse 
behandler saker som gjelder forholdet mellom de ansatte og kommunen som 
arbeidsgiver.  
 
Det er utarbeidet forslag til retningslinjer som nærmere regulerer møte- og 
taleretten. Forslag til retningslinjer legges frem for kommunestyret. Det følger av 
kommuneloven § 13-4 siste ledd at nærmere retningslinjer for de ansattes 
møte- og talerett fastsettes av kommunestyret.  
 
 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren er positiv til at de tillitsvalgte inviteres inn til å bruke sin møte- 
og talerett i folkevalgte organer når disse behandler saker som gjelder forholdet 
mellom de ansatte og kommunen som arbeidsgiver. Å formalisere møte- og 
taleretten nærmere gjennom vedlagte retningslinjer vil skape forutsigbarhet for 
begge parter i forhold til praktiseringen av retten. Vedlagte retningslinjer foreslås 
vedtatt av kommunestyret. 
 
 
4. Konklusjon 
Kommunedirektøren ber om at kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for de 
ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer.  
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 
 
Retningslinjer for møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17167 Alexandra Desiree Bjørne-Larsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 156/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 73/24 
  

Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 156/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1.  Retningslinjer for de ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/17167 Alexandra Desiree Bjørne-Larsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 05.11.2024 156/24 
2 Kommunestyret 12.11.2024 73/24 
  

Møte- og talerett etter kommuneloven § 13-4 

Kommunestyret har behandlet saken i møte 12.11.2024 sak 73/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Retningslinjer for de ansattes møte- og talerett i folkevalgte organer vedtas. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/17842-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

 

Interpellasjoner til kommunestyret 12. november 2024 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Legges frem uten forslag til vedtak. 

 

1. Sammendrag 
Interpellasjon er en grunngitt forespørsel til ordfører som gjelder et prinsipielt 
spørsmål man ønsker debattert. Interpellasjoner skal ikke inneholde forslag til 
vedtak, uttalelse eller annen avgjørelse som krever avstemning.  
 
Til kommunestyrets møte 12.11.2024 har det kommet inn følgende 
interpellasjoner: 
 

• Interpellasjon fra Une Borg Kjølseth (SV) - skjerming av sårbare grupper 
ifm. omstilling og kutt 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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